

Curl Moncton Grand Opening

Message from the President:

I would like to share with Curl Moncton members that were not able to attend the Grand Opening of our new expanded facility the contents of my address on Monday night.

« I would like to thank **the Honorable Ginette Petitpas-Taylor** and the federal government for their financial assistance.

From the province I would like to thank, from the current provincial government, the **Honorable Andrea Anderson-Mason and the Honorable Ernie Steeves**.

I would also like to thank, from the previous government, **Roger Melanson and Cathy Rogers** for awarding us the funding from RDC.

From the City, I'd like to thank **Mayor Dawn Arnold, Councillor Charles Leger** and the rest of the Moncton City Council members along with **Marc Landry, Catherine Dallaire Jacques Doucet, Don MacLellan, Bruce Tait and Kevin Silliker**, without whose help this project would have never gotten done.

I cannot emphasize enough how much the City has supported us on this project and many other projects and events we have brought to them since Curl Moncton was formed.

I also wish to recognize the financial contribution from Curling Canada and thank their representative here tonight, **Ron Hutton**.

Thank you

On our side of things, I would like to thank the Building Committee members for their hard work and dedication to this project. We are now up to our 38th building committee meeting, and counting.

When I first got involved with Curling Beauséjour and then Curl Moncton, **Ellery Robichaud** spoke to me of his vision and he convinced me of the importance of this expansion for the future development of the sport of curling in the Greater Moncton area. Thank you Ellery

Another person who shared this vision was Bob Bellefleur. Bob was not part of the building committee but I would still like to mention him because he was involved in the sport for several years and was one of the instigators of the Center of Curling Excellence. Unfortunately Mr. Bellefleur passed away a few weeks ago but not before he came to visit to see the new ice sheets in use.

Other committee members that I would like to thank are:

Bill Mallais; Bill is a former building engineer. Bill and I worked for the same employer for many years and I knew his skills and abilities would be an asset as the Curl Moncton representative following the day to day progress of our building. He made my job much easier.

Joan Reed; the Curl Moncton Executive Director. Joan is the go to person at Curl Moncton and she knows everything that goes on in our operations. I can never thank her enough for everything she does here.

Lorne Mitton; Lorne, we appreciate your councils and your dedication to curling in Moncton. Moncton does not have a better promoter of the sport than Lorne Mitton.

Sherril Minns; Sherril is vice-president of Curl Moncton and the soon to be new President. In these past few years she has taken on more and more of a leadership role. I feel comfortable handing off the baton to Sherril and I look forward to continuing working on the board with her.

Arnold Mallais. Arnold has been involved in all major projects and events at Curling Beausejour and Curl Moncton in the last twenty years. Arnold is a long time friend and he's the one who convinced me to come back to curling after more than thirty years of absence.

Andrew Friel; Andrew did the claims for funding and the accounting on the project.

And lastly, **Leophane Léger**, the General contractor. His good humour and his positive attitude made this project all the more bearable, even during the more difficult parts of the project.

Everyone will have noticed that there is still a lot of finishing work needed. This will be mostly done by Curl Moncton volunteers as the funds become available for materials and supplies.

Already we have had countless volunteer hours contributed to this project.

I would like to thank the **Cormier family, Raymond, Ray Junior and Andy** for their generous gift of some of the paint used on this project and their time for a lot of the painting in the classrooms and on the ice shed floor.

Doug Stockall, Paul LeBlanc and Sue Vallee contributed their time to lay down the carpet tiles in the classroom area. We got these second hand from Service Canada. If anyone knows of any more of these carpet tiles available somewhere, we would be interested. We still have the upper classroom and the corridor to finish.

Darren Hanson and Heartland Developments contributed the partitions and the labour to install them in the new washrooms.

Brice Morrison gave his time to do the ceramic tiles in the new bathrooms.

Ellery Robichaud, Joan Reed, Gary Walsh, Tony Benoît and Lawrence Forbes contributed their time to measure and tape the circles and lines in the ice shed.

Ellery, Tony Benoît, Bob Williams, Brian Beaton, Mike Minns, Tim Westfield and Mickey Mazerolle gave their time to put in the first ice in the new shed.

I would also like to mention some of the people that were at our first meetings at the very beginning of this project or that helped out in one way or another along the way: **George Caissie, Alistair Syme, Jim Currier, Bernie Cassy, Scott Jones, Sandy Comeau, Mary O'Donnell, Don Richard, Ron Allain, Darren Hanson, and Pierre Gallant**. Thank you to all of you and if I forgot to mention anyone, I apologize.

Lastly, I would like to thank our **members** for their patience and understanding throughout this process which at times seemed to be never ending.

Thank you.

Jacques Robichaud
President Curl Moncton

Curl Moncton – Ouverture Officielle

Message du président:

J'aimerais partager avec les membres de Curl Moncton qui n'ont pas pu assister à l'ouverture de notre nouvelle installation agrandie le contenu de mon discours lundi soir.

J'aimerais remercier **l'honorable Ginette Petitpas-Taylor** et le gouvernement fédéral pour leur aide financière.

De la province, je voudrais remercier les membres du gouvernement provincial actuel, **l'honorable Andrea Anderson-Mason et l'honorable Ernie Steeves**.

Je tiens également à remercier **Roger Melanson et Cathy Rogers**, du gouvernement précédent, de nous avoir octroyé le financement de RDC.

De la Ville, j'aimerais remercier la mairesse **Dawn Arnold**, le conseiller **Charles Léger** et les autres membres du conseil de la Ville de Moncton ainsi que **Marc Landry, Catherine Dallaire, Jacques Doucet, Don MacLellan, Bruce Tait et Kevin Silliker**. Sans leur aide ce projet n'aurait jamais été fait.

Je ne saurais trop insister sur le soutien que la ville nous a apporté dans le cadre de ce projet et de nombreux autres projets et événements que nous leur avons apportés depuis la création de Curl Moncton.

Je tiens également à souligner la contribution financière de Curling Canada et à remercier leur représentant ici ce soir, **Ron Hutton**.

Je vous remercie

De notre côté, je voudrais remercier les membres du Comité de construction pour leur travail acharné et leur dévouement à ce projet. Nous en sommes maintenant à notre 38e réunion du comité de construction.

Quand je me suis impliqué dans Curling Beauséjour puis Curl Moncton, **Ellery Robichaud** m'a parlé de sa vision et m'a convaincu de l'importance de cette expansion pour le développement futur du sport de curling dans la région de Grand Moncton. Merci Ellery

Bob Bellefleur a également partagé cette vision. Bob ne faisait pas partie du comité de construction, mais je voudrais quand même le mentionner, car il était impliqué dans le sport depuis plusieurs années et était l'un

des instigateurs du Centre d'Excellence de Curling. Malheureusement, **M. Bellefleur** est décédé il y a quelques semaines, mais pas avant d'avoir fait sa visite pour voir les nouvelles glaces être utilisées.

Les autres membres du comité que je voudrais remercier sont:

Bill Mallais; Bill est un ancien ingénieur en bâtiment. Bill et moi avons travaillé pour le même employeur pendant de nombreuses années et je savais que ses compétences et ses capacités seraient un atout en tant que représentant de Curl Moncton qui aurait comme tâche de surveiller les progrès quotidiens de notre bâtiment. Il m'a beaucoup facilité la tâche.

Joan Reed; la directrice exécutive de Curl Moncton. Joan sait tout ce qui se passe dans les opérations de Curl Moncton. Je ne pourrai jamais assez la remercier pour tout ce qu'elle fait ici.

Lorne Mitton; Lorne, nous apprécions vos conseils et votre dévouement envers le curling à Moncton. Moncton n'a pas un meilleur promoteur du sport que Lorne Mitton.

Sherril Minns; Sherril est vice-présidente de Curl Moncton et future présidente. Au cours des dernières années, elle a assumé de plus en plus un rôle de leadership. Je me sens à l'aise de passer le flambeau à Sherril et j'ai hâte de continuer à travailler au conseil avec elle.

Arnold Mallais. Arnold a été impliqué dans tous les projets et événements majeurs à Curling Beausejour et Curl Moncton au cours des vingt dernières années. Arnold est un ami de longue date et c'est lui qui m'a convaincu de revenir au curling après plus de trente ans d'absence.

Andrew Friel ;. Andrew a fait les demandes de financement et la comptabilité du projet.

Et enfin, **Léophane Léger**, entrepreneur général. Sa bonne humeur et son attitude positive ont rendu ce projet d'autant plus supportable, même pendant les moments les plus difficiles.

Tout le monde aura remarqué qu'il reste encore beaucoup de travail de finition à faire. Les bénévoles de Curl Moncton s'acquitteront principalement de cette tâche au fur et à mesure que les fonds seront disponibles pour le matériel et les fournitures.

Nous avons déjà eu d'innombrables heures de bénévolat de contribuées à ce projet.

Je voudrais remercier la famille **Cormier, Raymond, Ray Junior et Andy** pour leur généreux cadeau de la peinture utilisée dans le cadre de ce projet et leur temps consacré à la peinture dans les salles de classe et sur le plancher de la glace.

Doug Stockall, Paul LeBlanc et Sue Vallee ont consacré leur temps à poser le tapis dans la salle de classe. Nous avons eu ce matériel deuxième main de Service Canada. Si quelqu'un connaît l'existence de d'autres tapis, nous serions intéressés. Nous avons encore la classe supérieure et le couloir à finir.

Darren Hanson et Heartland Developments ont fourni les cloisons et le travail nécessaire pour les installer dans les nouvelles toilettes.

Brice Morrison a donné son temps pour faire les carreaux de céramique dans les nouvelles salles de bains.

Ellery Robichaud, Joan Reed, Gary Walsh, Tony Benoît et Lawrence Forbes ont consacré leur temps à mesurer et à enregistrer les cercles et les lignes dans le bassin à glace.

Ellery, Tony Benoît, Bob Williams, Brian Beaton, Mike Minns, Tim Westfield et Mickey Mazerolle ont donné leur temps pour installer la première patinoire dans le nouvel hangar.

Je voudrais également mentionner quelques-unes des personnes qui ont participé à nos premières réunions au tout début de ce projet ou qui ont apporté leur aide d'une manière ou d'une autre tout au long du parcours: George **Caissie, Alistair Syme, Jim Currier, Bernie Cassy, Scott Jones, Sandy Comeau, Mary O'Donnell, Don Richard, Ron Allain, Darren Hanson et Pierre Gallant.** Merci à vous tous et si j'ai oublié de mentionner quelqu'un, je m'excuse.

Enfin, je voudrais remercier nos membres pour leur patience et leur compréhension tout au long de ce processus qui semblait parfois être sans fin.

Je vous remercie.

Jacques Robichaud
Président Curl Moncton